
ACTA  DE  LA  SESSIÓ  ORDINÀRIA  DEL  CONSELL  DE  LES  ALCALDIES  DE  LA 
COMARCA DEL SEGRIÀ

Identificació de la sessió

Núm.: 5/2024
Caràcter: ordinària  
Data: 26 de setembre de 2024
Horari: de 9.00 h. a les 10.15 h.
Lloc: Sala de Plens del Consell Comarcal

Hi assisteixen:
 David Masot Florensa, president del Consell de les Alcaldies i alcalde de l'Ajuntament de 

Maials
 Eduard  Martín  Gil,  en  substitució  de  Rosa  Pujol  Esteve,  alcaldessa  de  l'Ajuntament 

d’Aitona
 Jaume Sanuy Lopez, alcalde de l'Ajuntament d’Albatàrrec
 Elena Farrus Farran, alcalde de l'Ajuntament d’Alcanó
 Gerard Companys Pujol, alcalde de l'Ajuntament d’Alcarràs
 Josep Maria Gras Charles, alcalde de l'Ajuntament d’Alcoletge, també assisteix Sebastià 

Ribes Aymamí
 Joel Falcó Salla, alcalde de l'Ajuntament d’Alfés
 Joan Guillaumet Illa, alcalde de l'Ajuntament d’Alguaire
 Sebastià  Noguero  Noguero,  en  substitució  de  Teresa  Malla  Aigé,  alcaldessa  de 

l'Ajuntament d’Almenar
 Manel Josep Solé Agustí, alcalde de l'Ajuntament de La Granja d'Escarp
 Francesc Xavier Mor Farré, alcaldessa de l'Ajuntament de Llardecans
 Eduardo Murgó Ballespí, alcalde de l'Ajuntament de Montoliu de Lleida
 Úrsula Barrufet Argilés, alcaldessa de l'Ajuntament de Puigverd de Lleida
 Joan Andreu Urbano Fernandez, alcalde de l'Ajuntament de Rosselló
 Gerard Plaza en substitució de Josep Antoni Romià Pujol,  alcalde de l'Ajuntament de 

Seròs
 Sandra Marco Casals, alcaldessa de l'Ajuntament de Soses
 Ramon Eritja Arbones, regidor en substitució d’Eduard Oró Prim, alcalde de l'Ajuntament 

de Sudanell
 Mario Urrea Marsal, alcalde de l'Ajuntament de Torrebesses
 Albert Solsona Arroniz, alcalde de l'Ajuntament de Vilanova de la Barca
 Jordi Figuerol Sarmiento, alcalde de l'Ajuntament de Vilanova de Segrià
 Axel Curcó Panadés, alcalde de l’Ajuntament de Torres de Segre

També assisteixen:
Eva Forcat Escolà, secretaria del Consell Comarcal del Segrià
Sergi Fo Pifarré, gerent del Consell Comarcal del Segrià

Excusen assistència:
 Fèlix Larrosa Piqué, alcalde de l'Ajuntament de Lleida
 Jaume Gort Quílez, alcalde de l'Ajuntament de Sunyer
 Agustí Jiménez Pérez, alcalde de l'Ajuntament de Torre-serona
 Jordi Josep Latorre Sotus, alcalde de l'Ajuntament de Torrefarrera
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 Jordi Verdú Paijà, alcalde de l'Ajuntament de Corbins
 Joan Bosch Novell, alcalde de l'Ajuntament d’Almacelles
 Joan Carles Garcia Guillamon, alcalde de l'Ajuntament d’Alfarràs
 Jennifer Nadal Godinez, alcaldessa de l'Ajuntament d’Almatret
 Joan Gilart Escuer, alcalde de l'Ajuntament d’Alpicat
 Mariona Rebull Berengué, alcaldessa de l'Ajuntament d’Artesa de Lleida
 Fermí Masot Aymi, alcalde de l'Ajuntament d’Aspa
 Antoni Carré Cuadrat, alcalde de l'Ajuntament de Benavent de Segrià
 Antoni Bosch Carabante, alcalde de l'Ajuntament de Els Alamús
 Dante Alejandro Perez Berenguer, alcalde de l'Ajuntament de Gimenells i el Pla de la 

Font
 Miquel Carles Català Visa, alcalde de l'Ajuntament de La Portella
 Josep Maria Vallès Vallès, alcalde de l'Ajuntament de Massalcoreig
 Maria Teresa Cullerés Esteve, alcaldessa de l'Ajuntament de Sarroca de Lleida

Ordre del dia:

1. Aprovació de l’esborrany de l'acta de la sessió de 25 de juliol de 2024.
2. Presentació de la nova modalitat C, prestada pels Serveis tècnics del Consell Comarcal 

del Segrià, per a l’assessorament urbanístic a les corporacions municipals.
3. Informes de Presidència.
4. Assumptes d’urgència.
5. Precs i preguntes.

Desenvolupament  de la sessió

1. Aprovació de l’esborrany de l'acta de la sessió de 25 de juliol de 2024

S’aprova per unanimitat l’acta de la sessió del Consell d’Alcaldies del dia 25 de juliol  de 
2024.

2.  Presentació  de  la  nova  modalitat  C,  prestada  pels  Serveis  tècnics  del  Consell 
Comarcal del Segrià, per a l’assessorament urbanístic a les corporacions municipals

Compareix  la  Directora  del  Serveis  Tècnics,  Ivette  Sopena  i  explica  que actualment  en 
Consell Comarcal a través dels seus serveis tècnics, presta serveis a través de la modalitat 
A i B. 

La  modalitat  A  consisteix  en  l’assessorament  personalitzat,  amb  la  figura  del  “tècnic 
municipal”,  en  temes  relacionats  amb  l’urbanisme  i  la  seva  gestió  envers  particulars  o 
tercers.  Consistent  en  la  realització  dels  informes  tècnics  pertinents  sobre  planejament 
general i derivat, llicències d’obres, llicències d’activitats, règims de comunicació i disciplina 
urbanística. Aquesta modalitat es realitza de forma periòdica i amb la dedicació fixada per 
ambdues parts. 

La modalitat B, consisteix en la redacció de documents tècnics com ara memòries valorades 
b.  Projectes  d’obres  municipals,  projectes  d’enderroc,  documentació  necessària  per  a  la 
sol·licitud o la justificació de subvencions, valoracions de finques urbanes, valoracions de 
finques  rústiques,  certificats  de  solidesa  i  altres  de  similars  característiques  que  pugui 
necessitar el municipi, direccions d’obres de competència municipal, de projectes redactats 
o no pels propis serveis tècnics. Aquests treballs es realitzen amb els tècnics del Consell, 
que no tenen dedicació a municipis i es pacten segons disponibilitat, preu per documents 
segons Preu Públic establert i sense considerar dedicació. 
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Es proposa crear una modalitat C Consistent en l’assessorament urbanístic a la corporació 
municipal, amb criteris que englobin la totalitat del municipi i no només l’àrea d’intervenció i  
alhora amb visió comarcal. 

La voluntat d’aquest assessorament es la promoció del municipi a nivell d’obres, habitatge, 
social i econòmic. Estudiant quines son les necessitats d’intervenció a nivell urbanístic que 
puguin impulsar-ne el desenvolupament en funció de les necessitats i amb vinculació a les 
necessitats d’altres municipis de la comarca. 

Aquests treballs es realitzen amb els tècnics del Consell, especialistes en la matèria, que no 
tenen dedicació a municipis. 

També en pot suposar la redacció formal d’un document de modificació de planejament (si hi 
ha disponibilitat) que tindrà el preu concertat segons la dedicació dels diferents integrants de 
l’equip tècnic i de les diferents assessories a les que s’hagi hagut de recórrer. 

La finalitat  del nou servei és desencallar  moltes limitacions que tenen els municipis  pels 
instruments  de  planejament  que  tenen  a  la  seva  ordenació  urbanística  i  promoure  el 
desenvolupament i creixement de la Comarca de la manera més adient per cadascun dels 
municipis.

3. Informes de Presidència

El President explica que el curs escolar, pel que respecta tant al transport escolar com al 
servei de menjador escolar, pels informes que tenim, sembla que ha començat bé.

Les línies regulars de ATM, així com el bus urbà que fa la línia de la Caparella, sembla que 
està ben dimensionat, almenys per aquests primers dies de curs. El Consell hem anat a fer 
visites in situ i  també s’ha parlat amb el Director de la Caparella,  i  de moment el servei  
funciona amb normalitat, i no tenim constància d’incidències.

Per  altra  banda,  com sabeu,  estem tramitant  encara algunes beques menjador,  tindrem 
dades més definitives a principis d’octubre, però a nivell general són les següents:

Pel que fa als ajuts de menjador per al curs 2024/2025 s’han rebut 5.900 sol·licituds amb 
8.929 alumnes. Han resultat aprovats al 70 %, 2.890 beques i aprovats al 100 %, 4.529 
alumnes  i  denegats,  1.310.  Altres  (requeriments,  irregularitats  amb  hisenda  etc...),  200 
alumnes.
De l’Àrea Medi Ambient, el cap de l’àrea, de Sistema illes diu que els serveis del Consell ja  
tenen els plecs pràcticament revisats del sistema illes, quan es disposin de tots els convenis 
signats caldrà tramitar l’estructura de costos del servei al comité de preus de la Generalitat, i  
posteriorment  ja  es  podrà  licitar  el  servei  de  recollida  d’escombraries.  Recordeu  que el 
Consell  estem amatents a la subvenció que traurà l’ACR per al tancament amb xip dels 
contenidors.

Del Sistema PaP el passat dia 12 de setembre es va fer una reunió on es van presentar els 
costos  i  dimensionament  de  la  nova  licitació  del  servei  PaP.  Es  van  anotar  algunes 
observacions per part del municipis assistents a la reunió, que els tècnics que redacten els 
plecs inclouran en la licitació.
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La propera reunió està prevista pel dia 10 d’octubre a Alcarràs, on es farà una reunió de 
treball i es visitarà la nova deixalleria.

Pel que fa a la Canera Comarcal per posar solució a la sobreocupació del CAAC, com es va 
comentar  en  el  darrer  Consell  de  les  Alcaldies,  hem  posat  en  marxa  dues  accions: 
Incrementar les adopcions locals mitjançant les jornades de portes obertes i també volem 
iniciar en breu la campanya d’esterilitzacions i xipatge de gossos en masies, granges per 
controlar les camades incontrolades que suposen un problema en la nostra comarca. S’han 
iniciat  ja  les  converses  i  reunions  amb  Plataforma  animalista  i  s’iniciarà  en  breu  la 
campanya. També es comptarà amb la col·laboració dels agents rurals.

El President diu queCom sabeu, avui a les 11 s’inaugura la Fira de Sant Miquel. El divendres 
a les 10 del matí celebrarem el dia de la Comarca. Ho farem en el nou stand del Consell, 
ubicat en el Pavelló 3, 341-B. Us esperem per fer una copa de cava.

4. Assumptes d’urgència

No n’hi ha. 

5. Precs i preguntes

L’alcalde Vilanova de Segrià es queixa del retard de la licitació, pegunta directament si hi ha 
municipis que manquen per signar el conveni i es mostra preocupat per saber quins preus 
haurà d’aplicar l’any vinent. El cap de l’àrea respon que falten dos municipis per signar el 
conveni, que després l’expedient ha d’anar a al Comité de Preus de Catalunya i intentaran 
enviar les fitxes de preus amb antel·lació del si s’han de modificar ordenances fiscals. 

L’alcalde  de  Torres  de  Segre  es  pregunta  si  davant  del  mal  servei  que  està  prestant 
l’empresa actual de recollida si no es pot aplicar sancions, penalitats o mesures de pressió, 
a tall d’exemple diu que des que fa més d’un any, no han passat a netejar els contenidors 
dels seus municipis. El cap de l’àrea diu que quan es liquidi el contracte se’ls hi restaran 
aquests incompliments. 

L’alcalde d’Alcarràs exposa la problemàtica dels gats dient que és complexa i proposa que 
possibilitat de tenir un veterinari fixe a la canera per portar-hi gats a esterilitzar per aprofitar  
economies  d’escala.  El  gerent  respon que actualment  amb els  costos  que es  manegen 
només ens podem permetre un veterinari  un dia a la  setmana però que ho estudiaran. 
L’alcalde de Torres de Segre celebra la campanya d’esterilització als masos i pregunta per la 
propera jornada de portes obertes,  el  cap d’àrea respon que es faran entre novembre i 
desembre. 

L’alcalde d’Alguaire lamenta que aviat s’hauran d’esmerçar més recursos a pels animals que 
per l’ensenyament,  i  pregunta als diputats provincials presents per la pujada del preu de 
manteniment del programa Absis. 

L’alcalde de la Granja d’Escarp, obre el tema dels horaris de tancament de les festes majors 
i  proposa coordinar  una solució amb alcaldes i  mossos d’Esquadra,  l’alcaldessa Sandra 
Marco creu que no es pot esperar a que es solucioni externament sinó que cal valentia 
política.  L’alcaldessa  de  Puigverd  comenta  que  ha  avançat  l’horari  de  tancament  i  que 
valoraran de fer-ho en properes ocasions. 

Sense cap altre afer a tractar, el president aixeca la sessió en la data i hora assenyalades a 
l’encapçalament, del que com a secretària estenc aquesta acta i en dono fe.
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Vist i Plau
El president del Consell de les Alcaldies  
David Masot Florensa
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